
Protokół Nr X/2015
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 26 czerwca 2015 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  X  sesję  Rady
Gminy  Barciany.  Powitała  zaproszonych  gości:  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę,
Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, Skarbnika Gminy – Marię Pyrcz, radcę prawnego – Dariusza
Bączka,  dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych, funkcjonariusza Placówki Straży
Granicznej w Barcianach, sołtysów, zaproszonych gości. Powitała następnie radnych. Na podstawie
listy obecności stwierdziła quorum – 14 obecnych radnych. Powiedziała, że radny Robert Gastołek
jest nieobecny.
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół z IX
sesji z dnia 29 maja br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi do treści
protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem  protokołu.  W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 14 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  zgodnie z  
§ 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z materiałami 7
dni przed sesją. Następnie dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski
w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła,  że  na jej  ręce wpłynął  wniosek Wójta  Gminy  o
wprowadzenie  do  porządku  obrad  sesji  projektów  uchwał.  Odczytała  następnie  ten  wniosek.
Zapytała,  kto  jest  za  przyjęciem  wniosku.  W  głosowaniu  jawnym  14  radnych  głosowało  za
przyjęciem wniosku.
  

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po zmianach:    

 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między 
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.
9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Planu rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie Barciany 
na lata 2015-2019”.
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10. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.
11. Projekt  uchwały  w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać  przedsiębiorca
ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie
Gminy Barciany.
12.  Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  Zespołu  ds.  opiniowania  kandydatów
zgłoszonych na ławników.
13. Informacja o wynikach szkół ze sprawdzianów klas VI i egzaminów gimnazjalnych w 2015 
roku.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Wnioski mieszkańców. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza
o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu). Dodał, że do
dnia  dzisiejszego  trwa  składanie  ofert  w  przetargu  „Przeciwdziałanie  wykluczeniu  cyfrowemu
mieszkańców Gminy Barciany”.  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.
  
Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.
 
Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7 - 8. Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

 Skarbnik Gminy – Maria  Pyrcz powiedziała,  że zmiany w Wieloletniej  Prognozie  Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie. Przedstawiła następnie zaistniałe zmiany w budżecie  po stronie
dochodów i wydatków. Powiedziała, że przywrócono zadanie Modernizacja i remont  ulic Nowej i
Piotrowskiego z dofinansowaniem z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych w wys.
50  %.  W związku  z  nieotrzymaniem  środków  zewnętrznych  zdjęto  z  planu  budżetu:  zadanie
Budowa sieci wodociągowej Krelikiejmy – Kolwiny, zadanie  Remont i rozbudowa pomieszczeń
świetlicy  wiejskiej  w  Gęsich  Górach,   zadanie  Odtworzenie  stawu  w  Skierkach,   zadanie
Wykonanie  boiska  sportowego  w  Drogoszach.  Dodała,  że  Decyzją  Warmińsko-Mazurskiego
Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie zwiększono plan dotacji celowych Pomoc państwa w zakresie
dożywiania.  Ponadto  Starostwo  Powiatowe  przekazało  dotację  przedmiotową   na  zimowe
utrzymanie dróg – końcowe rozliczenie  dotacji  +12.505,64 zł  (ogółem rok 2015 - 94.505,64zł).
Pozostałe zmiany dotyczą przeniesień pomiędzy rozdziałami. Po stronie wydatków dostosowano
dochody GOPS oraz ze Starostwa Powiatowego.  Przeanalizowano wnioski z zebrań sołeckich oraz
utworzone nowe zadania.  Na wniosek Dyrektorów Zespołów Szkół w Barcianach,  Drogoszach,
Mołtajnach, Windzie oraz Kierownika GOPS dokonano przeniesień pomiędzy rozdziałami. Dodała,
że Projekt „Akademia Przedszkolaka” kończy się z końcem czerwca, zabezpieczono środki na jego
kontynuację.
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie.  Dodała,  że  w dniu wczorajszym odbyło się  wspólne posiedzenie  komisji.  Zapytała
następnie, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Barciany na lata  2015-2031 oraz  projekt  uchwały w
sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2015-2031 oraz
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  zmian  w  uchwale  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Barciany na  lata  2015-2031 i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14 radnych
głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie  Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  odczytała  treść
projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na 2015 rok i  poddała pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad  9.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  jest  projekt  uchwały  w sprawie przyjęcia
„ Planu rozwoju sieci  dróg gminnych w Gminie  Barciany na lata  2015-2019”.   Dodała,  że  na
wczorajszym posiedzeniu komisji projekt tej uchwały był omawiany przez Panią Sekretarz oraz
Pana Sylwestra Wronę. Wczoraj nie było jeszcze wiadome, w jakim trybie ma być przyjęty ten
plan. 
 
Sekretarz Gminy – Anna Tereszko przedstawiła podstawę prawną projektu. Wyjaśniła następnie, że
jest to plan gospodarczy i przedstawiła elementy, które zawiera ten plan. Omówiła także propozycje
inwestycyjne związane z przebudową dróg gminnych na lata 2015 – 2019.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Przytoczyła następnie podsumowanie z planu.   

Następnie,  w  związku  z  brakiem pytań  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata
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Kłaczko-Dyjas poprosiła  o  przedstawienie  wyników  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie
przyjęcia  „ Planu rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie Barciany na lata 2015-2019”.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia   „  Planu  rozwoju  sieci  dróg
gminnych w Gminie Barciany na lata 2015-2019”. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie przyjęcia  „ Planu rozwoju
sieci dróg gminnych w Gminie Barciany na lata 2015-2019”.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  przyjęcia  „ Planu
rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie Barciany na lata 2015-2019”.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie przyjęcia  „ Planu rozwoju sieci dróg gminnych w Gminie Barciany na lata 2015-2019”
i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  10. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem porządku obrad dzisiejszej sesji jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
skargi na działalność Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.
Poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o zapoznanie z postanowieniami komisji.   

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Jolanta Koryga odczytała protokół z kontroli w zakładzie
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.

 Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie protokołu. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radny Piotr Drozd powiedział, że zwrócili się do niego mieszkańcy i chcieli się dowiedzieć, czy
skarga miała jakiś wpływ na zwolnienie Pana Zinkiewicza.

Głos  zabrał  Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra,  który odpowiedział,  że  skarga  nie  miała  żadnego
związku ze zwolnieniem Pana Zinkiewicza. Były to dwa, odrębne postępowania.    
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas dodała,  że dopiero dzisiaj
zapadnie decyzja,  co do rozpatrzenia tej  skargi.  Poprosiła  następnie o przedstawienie wyników
opiniowania projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Zakładu
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach, 2 członków wstrzymało się od
głosu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  4
członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie   rozpatrzenia skargi na
działalność Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach, 1 członek
wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
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-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia skargi na
działalność Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Barcianach, 1 członek
wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Kierownika  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej w Barcianach i poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 11 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było, 3 radnych wstrzymało się od
głosu  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  11. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem porządku obrad dzisiejszej sesji jest projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie
powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych
na terenie Gminy Barciany. 

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt tej uchwały. Powiedziała, że kwestia dotyczy
utrzymania  czystości  i  porządku  w  gminie.  Omówiła  wymagania,  jakie  powinien  spełniać
przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych.  Rozporządzenie
Ministra  Środowiska  z  2012  roku  określa  szczegółowe  wymagania.  Projekt  uchwały  zawiera
parametry określone w rozporządzeniu. Projekt uchwały odwołuje się także do ustawy Prawo o
ruchu drogowym, a także Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z 2002 r. w sprawie wymagań dla
pojazdów asenizacyjnych.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Dodała, że w dniu wczorajszym był omawiany projekt tej uchwały. Zapytała następnie,
czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie  wymagań, jakie
powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych
na terenie Gminy Barciany. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   7 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  wymagań,  jakie
powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych
na terenie Gminy Barciany. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie  wymagań, jakie powinien
spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w
zakresie  opróżniania  zbiorników bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  na  terenie
Gminy Barciany. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 6 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać
przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  prowadzenie  działalności  w  zakresie
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  na  terenie  Gminy
Barciany. 
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Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia
na  prowadzenie  działalności  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu
nieczystości  ciekłych  na terenie  Gminy Barciany  i  poddała  go  pod głosowanie.  W głosowaniu
jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących
się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  12.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem porządku obrad dzisiejszej  sesji  jest  projekt  uchwały  w sprawie powołania
Zespołu ds. opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników.

Głos zabrała Sekretarz Gminy – Anna Tereszko, która omówiła projekt tej uchwały Powiedziała, że
przepis  art.  163 ustawy Prawo o  ustroju  sądów powszechnych  mówi,  że  przed  przystąpieniem
do wyborów na ławników, które odbywają się najpóźniej w roku kalendarzowym, w którym upływa
kadencja dotychczasowych ławników, Rada Gminy powołuje Zespół, który przedstawia na sesji
swoją opinię o zgłoszonych kandydatach.  Dodała, że podczas wspólnego posiedzenia komisji radni
wytypowali kandydatury do pracy w tym Zespole. Wymieniła następnie proponowanych radnych:
Adam Prokop, Wiesława Antończyk, Agnieszka Kuczewska, Stanisław Symonowicz. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –   Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Dodała, że wytypowani radni wyrazili zgodę na kandydowanie na członka Zespołu ds.
opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu
ds. opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników.
  
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie   powołania  Zespołu  ds.  opiniowania
kandydatów zgłoszonych na ławników, 1 członek wstrzymał się od głosu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  4
członków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały w sprawie  powołania  Zespołu  ds.
opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników, 1 członek wstrzymał się od głosu. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie powołania Zespołu ds.
opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały
w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników  i poddała go
pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  dodała,  że  na  jej  ręce
wpłynęło  pismo Prezesa  Sądu Rejonowego  w Kętrzynie   dotyczące  zgłoszenia  kandydatów na
ławników  do  orzekania  w  sprawach  rodzinnych  i  nieletnich.  Odczytała  następnie  to  pismo.
Przypomniała także, że czas zgłaszania kandydatów upływa 30 czerwca.   

Ad  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem porządku obrad sesji jest informacja o wynikach szkół ze sprawdzianów klas VI
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i  egzaminów gimnazjalnych w 2015 roku. Podziękowała w pierwszej kolejności za zapraszanie
radnych do szkół. Oprócz tego, że jest to bardzo miły gest, to możliwość poznania przez radnych
specyfiki szkół, zasad działania. Podziękowała za pamiętanie o radnych. 

Następnie głos zabrała Sekretarz Gminy – Anna  Tereszko, która zaprezentowała wyniki szkół ze
sprawdzianów klas VI i egzaminów gimnazjalnych w 2015 roku. (informacja ta stanowi załącznik
do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała
za przedstawienie informacji. Powiedziała następnie, że wysokie staniny w szkołach podstawowych
są bardzo budujące.  Podsumowała wyniki  w szkołach podstawowych i  gimnazjum.  Szczególne
słowa podziękowania skierowała do Dyrektora Gimnazjum w Barcianach za bardzo dobre wyniki
zarówno w szkole podstawowej jak i gimnazjum. 

Głos zabrała Pani Iwona Spodyniuk – Dyrektor Zespołu Szkół w Windzie, która powiedziała, że
podziękowania nie  należą się  tylko  dyrektorom, ale  tym,  którzy sobie  ten  wynik wypracowali.
Dyrektorzy tylko pomagają, wspierają nauczycieli, stwarzają dobry klimat. Podziękowała następnie
dla Pani Przewodniczącej  Rady Gminy – Wiesławy Małgorzaty Kłaczko-Dyjas za bardzo dobry
wynik. 

Głos  zabrał  Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesław Gajdowski,  który powiedział,  że  na
wyniki pracuje cały zespół ludzi. Miło jest oglądać zaprezentowane wyniki, które jeszcze parę lat
temu  były  bardzo  zróżnicowane.  Podziękował  wszystkim  dyrektorom  za  wyniki,  za  pracę.
Podziękował także dla Pani Dyrektor Zespołu Szkół w Mołtajnach, gdzie jest specyficzna młodzież
– napływowa. 

Wójt Gminy – Ryszar Kozyra zabrał głos i powiedział, że mówił jakiś czas temu, iż nie wierzy w
to, że mamy gorsze dzieci. Jest przekonany, że niektóre wyniki naszych szkół są lepsze niż w kraju.
To  są  sukcesy  nauczycieli.  Liczy  się  solidna  praca.  Powiedział  na  przykładzie  Pani  Haliny
Zinkiewicz – nauczycieli  z ZS w Mołtajnach, że wynik stoi za sukcesem ucznia.  Pogratulował
sukcesów i życzył powodzenia nauczycielom pracującym nad sukcesem. Uważa, że sytuacja w tym
zakresie jest do opanowania.           

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że wyniki w
szkołach podstawowych  są bardzo obiecujące. Pogratulowała wysokiego wyniku z matematyki w
Szkole Podstawowej w Mołtajnach.  

Ad 14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.  

Ad  15.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wolnych wniosków i informacji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch  poinformował, że 15 maja br.
wspólnie z Komisją Oświaty,  Kultury,  Sportu i Spraw Socjalnych dokonano analizy stanu dróg
gminnych. Wymienił te drogi i podsumował, że komisja stwierdziła, że stan tych dróg jest dobry.
Podziękował  Panu  Kierownikowi  –  Pawłowi  Oracz  za  udział  i  udostępnienie  transportu.
Powiedział  następnie,  że  19  czerwca  na  posiedzeniu  Komisja  zapoznała  się  z  wnioskami
zgłoszonymi na zebraniach sołeckich.  Podziękował dla pana Sylwestra Wrona oraz Pana Pawła
Oracza za udział w posiedzeniu.
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Następnie głos zabrała  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych –
Marianna Stefańska, która powiedziała,  że posiedzenie wspólnie z Komisją Finansów i Budżetu
przeprowadzono w dniu 15 maja br. Była to wyjazdowa Komisja w celu zapoznania się ze stanem
świetlic. Panią Dyrektor GOK reprezentowała Pani Alicja Szykiewicz. Następnie Przewodnicząca
Komisji omówiła stan świetlic, które zwizytowali. Powiedział, że nie mogli odwiedzić wszystkich
świetlic,  bo kierowca busa  się  spieszył,  by odebrać  osobę niepełnosprawną.  Przedstawiła  także
wnioski, które wypłynęły z tego posiedzenia. Poinformowała następnie, że 19 czerwca br. odbyło
się  posiedzenie  Komisji   Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  której  celem  było
omówienie wykorzystania gminnej bazy sportowej do organizacji wakacyjnego wypoczynku  dzieci
i  młodzieży.  W spotkaniu  tym  uczestniczyli  zaproszeni:  Pani  Iwona  Turko,  Pan  Jacek  Sapela,
animatorzy Orlika. Powiedziała o organizowanych imprezach sportowych oraz o funkcjonowaniu
Orlika. Poinformowała także o działalności Klubu Jurand.    
             
 Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.
 
Ad 16. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Sołtys Sołectwa Krelikiejmy – Danuta Ceglarska powiedziała, że Komisja odwiedziła świetlicę,
odnotowała  usterki  –  nowo wykonany dach przecieka.  Nie  wykonano blacharki,  nie  jest  także
wymieniona instalacja elektryczna, która znajduje się w opłakanym stanie i należy to usunąć. 

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 17. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.

Radny Piotr Drozd powiedział,  że 18 maja br.  zwrócił  się do Dyrekcji  Ochrony Środowiska w
Olszynie  o  oszacowanie  szkód  wywołanych  przez  bobry.  Uzyskał  pozytywną  odpowiedź,
zadeklarował  także,  że  może  pomoc  i  uczestniczyć  w  pracach  tej  komisji.  Ponadto  zaprosił
zebranych na festyn sołecki do Silgin. 

Następnie  głos  zabrał  radny  powiatowy  –  Hansi  Jurgen  Malecki,  który  przedstawił  aktualną
informację z powiatu. Powiedział o zmianach personalnych – w miejsce odwołanego Sławomira
Jarosika  wszedł  Michał  Krasiński  z  Reszla,  miejsce w Zarządzie  Artura  Andrzejewskiego zajął
Michał Kochanowiski i zapowiadają się dalsze zmiany.   Przedstawił następnie sytuację szpitala
oraz dróg powiatowych. Powiedział, że ustabilizowano sytuację, jeżeli chodzi o dyrektora szpitala.
Oddział wewnętrzny ma zostać uruchomiony od 1 sierpnia. Zapewniono minimum obsady. Szpital
pochłania ogromne środki, a trzeba remontować wszystko – trzeba zacząć od dachu. Dodał, że Wójt
Gminy Barciany wie, jaka jest sytuacja, bo jest w Radzie Społecznej Szpitala. Rada Powiatowa
przeznaczyła  na  rewitalizację  szpitala  4  mln  zł.  Odniósł  się  następnie  do  sytuacji  dróg
powiatowych. Powiedział, że za każdym razem składa interpelacje. Starosta obiecywał opracowanie
Strategii  modernizacji  dróg.  W Gminie  Barciany,  przy wsparciu  środkami  własnymi,  udało  się
wyremontować  drogę w Suchawie.  Stwierdził,  iż  oceniając  pracę  powiatu,  nie  bardzo mu się
podoba. Ma teraz szerszy pogląd, bo uczestniczy w wielu posiedzeniach. Dodał, że budżety gmin są
o wiele mniejsze niż Gminy Barciany.  W imieniu Rady Powiatu pogratulował Wójtowi Gminy
uzyskania absolutorium. 

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  zabrał  głos  i  odpowiedział  na  wniosek  Pani  Sołtys  Sołectwa
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Krelikiejmy. Powiedział, że oddeleguje Panią Dyrektor GOK-u z pracownikiem do obejrzenia stanu
świetlicy i ewentualnie zostaną zabezpieczone środki. Odpowiedział następnie na wniosek radnego
Piotra  Drozda,  iż  przeanalizuje  wniosek,  czy  radny  może  brać  udział  w  pracach  komisji  ds.
szacowania szkód wyrządzonych  przez bobry. 
Odniósł  się  następnie do sytuacji  szpitala.  Powiedział,  że  o dachu przez wiele  lat  zapominano.
Oddział wewnętrzny ma ruszyć z końcem lipca. Powiedział także, że działania są skierowane na
poprawę klimatu, szczególnie na izbie przyjęć szpitala. Jeżeli chodzi o sprawę drogi w Suchawie, to
4 lipca zostanie rozstrzygnięty przetarg. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za wypowiedź.
Przytoczyła,  iż  „czynnik  ludzki”  w  funkcjonowaniu  szpitala  jest  niezwykle  ważny.  Wyraziła
ponadto uznanie za obecność sołtysów na sesji. Wysyła zaproszenie na sesję do wielu instytucji i
jest jej bardzo miło za korzystanie z zaproszeń. Podziękowała za obecność radnych powiatowych,
za bieżące informacje i podsumowała, że ich obecność tych osób jest bardzo ważna.      
                 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 18. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad X sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz. 14.45, dziękując wszystkim
za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant: 
Emilia Żelichowska
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